
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/2018 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 28 czerwca 2018r. 
 

Obecni zgodnie  z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Wystąpienie przewodniczącego komisji rewizyjnej odnośnie zmiany planu pracy komisji w 2018 
5. Stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy  

Bojszowy. 
6. Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania  

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2017r. 
7. Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2017r. 
8. Przedstawienie projektów uchwał. 
9. Przyjęcie uchwał. 
10. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
12. Zakończenie sesji. 
 

Przebieg sesji: 
 
Ad. 1-3 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych 
gości oraz sprawdził prawomocność sesji – obecnych 14 radnych. 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, zaznaczył prośbę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  
o zmianę w porządku obrad i dodanie punktu 4 Wystąpienie przewodniczącego komisji rewizyjnej 
odnośnie zmiany planu pracy komisji w 2018 
Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą jakieś zmiany w proponowanym porządku obrad. Nikt nie 
wniósł uwag. 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr XXXVII/2018 z dnia 6 czerwca 2018r. 
Protokół z sesji nr XXXVII/2018 z dnia 6 czerwca 2018r. został poddany pod głosowanie: 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się 
 
(Dotarł spóźniony Radny Paweł Kumor) 
 
Ad. 4 Wystąpienie przewodniczącego komisji rewizyjnej odnośnie zmiany planu pracy komisji 
w 2018 
 
Komisja Rewizyjna prosi o zmianę planu pracy komisji rewizyjnej na 2018 rok, a tym samym o 
odstąpienie od wykonania kontroli i realizacji programu Senior 60+ z powodu nieprzewidzianych 
posiedzeń komisji w miesiącu czerwcu bieżącego roku. Plan pracy Komisji Rewizyjnej pozostaje w 
takim kształcie jak został przedstawiony i zatwierdzony na sesji rady gminy z wykreśleniem 
czerwcowego posiedzenia. 
 
Brak pytań. 
Plan pracy ze zmianą został poddany pod głosowanie: 
15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się 
 
Ad. 5 Stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Bojszowy. 
Na posiedzeniu w dniu 08.06.2018r. Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z treścią pisma z 
dnia03.06.2018r.„Skarga Naruszenie praworządności przez Wójta Gminy” zakwalifikowała niniejsze 
pismo jako skargę na działalność Wójta Gminy ze względu na zarzut „naruszenia praworządności” 



tj. naruszenia art. 227 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego 
(Dz.U. z 2017 r.poz.1257 z późń. zm. - rozdział 2: Skargi). Komisja Rewizyjna zwróciła się do Wójta 
Gminy Bojszowy o udostępnienie wszystkich materiałów, akt i innych dokumentów związanych z 
tematem kontroli i będących w jego posiadaniu (§19 ust. 17 Statutu Gminy Bojszowy). Komisja 
Rewizyjna na podstawie art. 10 KPA postanawiała zaprosić Skarżącego na następne posiedzenie 
komisji, w celu umożliwienia jego czynnego udziału. Skarżący mimo zaproszenia nie stawił się na 
posiedzeniu Komisji w dniu 19.06.2018r. Na posiedzeniu w dniu 19.06.2018r. Komisja Rewizyjna 
zapoznała się ze skargą z dnia 03.06.2018r. oraz dokumentami dostarczonymi przez 
Wójta Gminy, tj.: 

1. Wniosek Skarżącego o udostępnienie informacji publicznej z dnia 02.05.2018r. 

2. Odpowiedź z dnia 14.05.2018r. GK0.7234.15.2018, OR7.1431.22.2018 na wniosek 

o udostępnienie informacji publicznej z dnia 02.05.2018r. 

3. Wniosek Skarżącego o udostępnienie informacji publicznej – pismo wpłynęło do UG w dniu 

16.05.2018r. 

4. Odpowiedź z dnia 24.05.2018r. GK0.7234.15.1.2018, OR7.1431.22.2018 na wniosek 

o udostępnienie informacji publicznej z dnia 16.05.2018r. 

5. Pismo Skarżącego związane z informacją publiczną – pismo wpłynęło do UG w dniu 

24.05.2018r. 

6. Wniosek Skarżącego o udzielenie informacji publicznej – pismo wpłynęło do UG 24.05.2018r. 

7. Odpowiedź z dnia 04.06.2018r. GK0.7234.15.1.2018, OR7.1431.22.2018/3 na wniosek 

o udostępnienie informacji publicznej z dnia 16.05.2018r. 

8. Odpowiedź z dnia 04.06.2018r. GK0.7234.15.2.2018, OR7.1431.22.2018/4 na wniosek 

o udostępnienie informacji publicznej z dnia 24.05.2018r. 

9. Uchwała nr XVII/94/2012 Rady Gminy Bojszowy z dnia 10 września 2012r. w sprawie 

zaliczenia dróg w granicach administracyjnych Gminy Bojszowy do kategorii dróg gminnych 

(Dz. Urz. Woj. Śląskiego z 2012r., poz.4457) 

10. Wypis z rejestru gruntów dla działki 222/54. 

11. Zarządzenie nr 120/5/2014 Wójta Gminy Bojszowy z dnia 16.04.2014r. w sprawie: regulaminu 

udzielania zamówień publicznych, których wartość nie przekracza wyrażonej w złotych 

równowartości kwoty 30.000 euro. 

12. Rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów w sprawie średniego kursu złotego w stosunku do 

euro stanowiącego podstawę przeliczenia wartości zamówień publicznych z dnia 28 grudnia 

2017r. (Dz.U. z 2017r., poz. 2477) 

wydała opinię zawierającą w szczególności stanowisko Komisji Rewizyjnej, co do bezzasadności 

skargi. 

Nie nastąpiło naruszenie prawa wskazanego przez Skarżącego, gdyż nie została wykonana ani 

przebudowa drogi, ani remont drogi. 

Nie zmieniono parametrów użytkowych lub technicznych istniejącego obiektu budowlanego. W ocenie 

Komisji Rewizyjnej roboty budowlane wykonane na nieruchomości nr 222/54 w Bojszowach zostały 

właściwie zakwalifikowane jako budowa zjazdu z drogi powiatowej 5900S ul. Ruchu Oporu 

w Bojszowach, która zgodnie z prawem budowlanym: 

• nie wymaga pozwolenia na budowę z trybie art. 29 ust. 1 pkt 11a Prawo budowlane (Dz.U. 

z 2017 r. poz. 1332) 

• nie wymaga zgłoszenia organowi administracji architektoniczno – budowlanej w trybie art. 30 

ust. 1 pkt 1 Prawo budowlane (Dz.U. z 2017 r. poz. 1332) 

Nieruchomość nr 222/54 będąca we władaniu Gminy Bojszowy (dowód – wypis z rejestru gruntów) nie 

ma statusu drogi publicznej – jest dojazdem do posesji i pobliskich łąk, po gruncie będącym 

własnością gminy o symbolu użytku RV. W tym stanie rzeczy Komisja Rewizyjna stwierdza, iż skarga 

jest bezzasadna. Od niniejszego rozstrzygnięcia przysługuje Skarżącemu możliwość ponownego 

złożenia skargi do Rady Gminy Bojszowy w trybie art. 239 § 1 kpa. 

Podpisana opinię przekazuje Panu Przewodniczącemu. 
 
Uwagi radnych: 
Radny Janusz Gwóźdź: Czy wpłynęła już skarga na opinię? 
Przewodniczący Rady Gminy: Ja takiej jeszcze nie mam. 



Radny Stanisław Biela: Z racji tego, że skarga w oczach Komisji jest bezzasadna prosiłbym, aby w 
uchwale XXXVIII/244/2018 wykreślić słowo zasadna. 
 
Uchwałę nr XXXVIII/244/2018  Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Bojszowy na podstawie przepisów prawnych, na 
wniosek komisji rewizyjnej, która uznała skargę za bezzasadną 
Poddaje pod głosowanie: 
15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się 
 
Ad. 6 Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2017r. 
 
Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata zreferował projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 
Bojszowy za 2017r. 
Rok 2017 był to rok szczególny dla Gminy, rok w którym musieliśmy podjąć starania, aby pod koniec 
roku 2017 nie otrzymać programu naprawczego. Do końca roku udało nam się przeprowadzić 
restrukturyzacje budżetu. Mając teraz przed sobą wykonanie budżetu 2017 z satysfakcja po raz 
pierwszy możemy stwierdzić że nasze dochody zostały wykonane na wysokim poziomie – 96,5% od 
kilku lat takiego wskaźnika nie było. 
Wszystkie wymagania ustawowe związane ze sprawozdaniem z wykonania budżetu i złożenie tego 
sprawozdania do biura rady do 30 marca miało miejsce. Złożenie sprawozdania finansowego w biurze 
rady do 30 kwietnia również miało miejsce. Każdy z radnych miał możliwość w szczegółach zapoznać 
się z tymi sprawozdaniami. Od strony formalnej wszystkie wymogi zostały spełnione, także 
sprawozdanie z wykonania budżetu i sprawozdanie finansowe zostały przekazane do RIO celem 
wydania stosownej opinii. 
Wracając do budżetu, strona dochodowa jest to 35 6907,38 zł. Jest to kwota, która satysfakcjonuje. 
Wydatki zostały na poziomi 94,47% - wydatki są mniejsze od dochodów, pojawia się nadwyżka 
budżetowa. Patrząc na bilans dochody – wydatki w ubiegłych latach doskwierał nam pozycja 
zobowiązań wymaganych na koniec roku. Zobowiązania te przenosiliśmy zawsze na następny rok 
budżetowy, spiętrzenie inwestycji powodowało to że nie byliśmy w stanie tych wydatków zrealizować. 
Na rok 2018 zobowiązania wymagane z ubiegłego roku to 160 zł – jest to kwota symboliczna. 
Główne pozycje dochodowe to: 

• dochody własne wykonane na poziomie 87,6% - RIO odnosi się do tych dochodów zwracając 
uwagę iż te dochody nie zostały wykonane w większym procencie. Nad tą pozycją będziemy 
w kolejnych latach się skupiać, aby ona była realna. To są najbardziej stabilne dochody. 

• Udziały gminy w podatkach stanowiące dochód budżetu państwa a więc PITy wykonanie 
102% 

• Dotacje celowe na zadania zlecone – wykonanie 99,85% 

• Subwencja ogólna z budżetu państwa – oświatowa 
To jest nasza strona dochodowa. Chciałbym zwrócić uwagę na opłatę za gospodarkę odpadami, gdyż 
ta kwota, która wpłynęła do budżetu w roku 2017 to jest wykonanie na poziomie 97,4% w stosunku do 
kwoty planowanej. Ten wskaźnik regulowania opłat wśród mieszkańców jest bardzo wysoki. 
Strona wydatkowa, po tej stronie 33 182 155,84zł - 94,47% planu: 

• Zadania bieżące – prawie 97% planu 

• Zadania inwestycyjne 62,5% planu – plan nie został wykonany z przyczyn obiektywnych, 
gdzie zostały przesunięte takie zadania inwestycyjne jak: e-bojszowy projekt realizujemy 
w tym roku, plac zabaw w Bojszowach Nowych. 

W wydatkach inwestycyjnych, które  udało się zrealizować: 
- końcówka przebudowy ul. Korzenickiej 
- przebudowa ul. Bliskiej 
- selektywne wywoływanie OSP w Świerczyńcu 
- modernizacja budynku w Międzyrzeczu, Senior+ etap pierwszy 
- budowa sieci kablowej ul. ks. Marcisza 

• Wydatki na administrację 79,45% - są to oszczędności, które musieliśmy wprowadzić w 
Urzędzie i są to sprawy związane z wynagrodzeniem w roku 2017 zgodnie z regulaminem 
wynagrodzenie w urzędzie gminy w miarę wypłacanych środków wypłacana jest premia 
regulaminowa której nie wypłaciliśmy. 

• Wydatki rada gminy prawie 100% 



• Oświata, wychowanie dział 801 na który chciałbym zwrócić uwagę, faktycznie wydaliśmy 
11 794 951,30 zł przy subwencji 8 440 000 zł. Odczuliśmy efekt reformy oświatowej gdzie 
pojawiają się nowe oddziały w szkołach oraz cofnięcie 6 latków do przedszkola, obowiązek 
przyjmowania 3-latków do przedszkola generuje kolejne koszty w zakresie utrzymania oświaty 

• GOPS – prawie 100% wykonany plan finansowy 

• Żłobek – 293 880 zł są to wydatki z budżetu + opłaty rodziców. 

• Gospodarka odpadami – wykonanie prawie 100% 
Porównując dochody z wydatkami uzyskaliśmy nadwyżkę budżetową, nadwyżka budżetowa zamyka 
się kwota 1 824 751,54 zł. Jest to kolejny rok budżetowy z nadwyżką. Nadwyżkę przeznaczamy na 
spłatę kredytów i zobowiązań. Posiadamy jeszcze wolne środki, z których część już wykorzystaliśmy, 
pozostałych nie wprowadzamy do budżetu – będą one zbilansowaniem środków na oświatę. 
Wartość mienia komunalnego – to co gmina posiada jako środki materialne i niematerialne – 
132 218 013,27 zł. Takim majątkiem Gmina dysponuje. Do tego należy dodać wartość akcji i udziałów,  
które posiadamy w spółkach – 9 242 790,00 zł to są wartości nominalne. 
Sprawozdanie finansowe – które zostało Państwu przedstawione oraz przesłane do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej – zestawienie księgowe, przedstawienie aktywów i pasywów w naszych jednostkach o 
zbilansowanie. Końcowy wynik świadczy o kondycji finansowej jednostek. Rok 2017 zamknęliśmy 
wynikiem dodatnim jeśli chodzi o finanse. 
Poziom zadłużenia gminy to 33%. Jest to bardzo bezpieczna sytuacja. Już spłaciliśmy cześć 
kredytów. Wskaźnik ten się wciąż obniża. 
Wykonanie budżetu w rozbiciu na mieszkańca: średnio na jednego mieszkańca wartość za rok 2017 
po stronie wydatkowej to jest 4 325,10 zł. Tyle przeciętnie na jednego mieszkańca przypada 
wydatków. Wg miejscowości: 

• Bojszowy – 4286,86 zł na jednego mieszkańca 

• Bojszowy Nowe – 4517,99 zł na jednego mieszkańca 

• Świerczyniec – 4407,96 zł na jednego mieszkańca 

• Międzyrzecze – 4147,77 zł na jednego mieszkańca 

• Jedlina 4170,86 zł na jednego mieszkańca 
Na koniec przedstawiam uchwałę 4200/II/80/2018 z dnia 17 kwietnia 2018r. II składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie opiniowani o przedłożonym przez Wójta 
Gminy sprawozdania z wykonania budżetu za 2017 r. Wójt odczytał uchwałę. 
Dziś po raz 20 przedkładam przed Państwem sprawozdanie z wykonania budżetu i jestem z niego 
zadowolony. Proszę Wysoką Rade o przyjęcie z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego. 
 
Uwagi radnych: 
Radny Andrzej Rokowski: Ja właściwie nie mam pytania tak sobie pozwoliłem na te najważniejsze 
wskaźniki popatrzeć przez okres trzech lat, naprawdę Wójcie jest duża poprawa w porównaniu do 
poprzednich lat, wiem że to były trudne budżety ale rok 2017 jest rokiem najlepszym. Typowe 
wskaźniki jeśli chodzi o dochody 89,3% w 2015r., 93% w 2016r.,  97,4% w 2017r. Jeżeli chodzi 
o zobowiązania wymagalne 2015 – 82449,50 zł, 2016 19583 zł a za 2017 tylko 160 zł porównując te 
wskaźniki jest naprawdę duża poprawa i trzeba za to podziękować. Jeszcze chciałem zaznaczyć tak 
jak było w opinii RIO jako członek komisji rewizyjnej jeśli chodzi o podatek od nieruchomości od osób 
fizycznych to się utrzymuje na stałym poziomie w granicy 600 tys. zł i nie chce drgnąć. 
Radny Stanisław Biela: Wójt przedstawił też wartość majątkową gminy, a jak to się ma do roku 2016? 
Czy ta wartość wzrosła? 
Wójt Henryk Utrata: Zmniejszyła się o prawie 980 tys. wiąże się to z amortyzacja i rozliczeniami, nie 
przekazywaliśmy inwestycji które wnoszą wartość. Kiedy inwestycja jest zakończona i rozliczona 
wtedy wpływa na majątek, obniżenie wartości tego majątku w stosunku do roku ubiegłego związana 
jest ze sprzedażą zakończonej nieruchomości na kwotę 400 tys. zł. W tym roku będzie na pewno 
przyrost gdyż są inwestycje które będziemy kończyć i to podniesie majątek. 
Radny Paweł Kumor: Mówił pan, że mamy wartość mienia komunalnego na 130 parę milionów zł, ile 
z tego ma wartość handlową? Ile z tego można sprzedać/zbyć, aby był to wpływ do budżetu? 
Wójt Gminy Bojszowy: My te wartości jeśli chodzi o nieruchomości wyceniamy po wartości księgowej. 
Ten potencjał jest bardzo duży i są to o wiele wyższe wartości. To jest nasz kapitał. 
 
Przewodniczący Rady Gminny poddał pod głosowanie uchwałę nr XXXVIII/245/2018 Rady Gminy 
Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2017r. 
 
14 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
1 głosów – wstrzymujących się (radny Janusz Gwóźdź) 



 
Ad. 7 Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017r. 
 
Stanowisko Komisji Rewizyjnej – Przedstawia przewodniczący komisji Radny Krzysztof Ścierski 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy z wykonania budżetu na 2017r. Przewodniczący zaznaczył, że 
po przeanalizowaniu sprawozdania finansowego za 2017 r., sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Bojszowy za rok 2017 wraz opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz 
informacji o stanie mienia Gminy Bojszowy Komisja postanawia po głosowaniu jawnym jednogłośnie 
wnioskować do Rady Gminy Bojszowy o udzielenie Wójtowi Gminy Bojszowy absolutorium za rok 
2017. 
 
Przedstawienie opinii RIO w Katowicach o uchwale Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy z tytułu wykonania budżetu za 2017r. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał Uchwałę 4200/II/215/2018 z dnia 23 maja 2018r. II 
składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bojszowy. 
 
Uwagi radnych: brak uwag 
 
Przewodniczący Rady Gminny poddał pod głosowanie uchwałę nr XXXVIII/246/2018 Rady Gminy 
Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy absolutorium z 
tytułu wykonania budżetu za 2017r. na podstawie przepisów prawnych, po zapoznaniu się ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy, sprawozdaniem finansowym, opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, informacji o stanie mienia oraz stanowiskiem Komisji Rewizyjnej 
Rada Gminy Bojszowy postanawia udzielić wójtowi absolutorium 
 
14 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
1 głosów – wstrzymujących się (radny Janusz Gwóźdź) 
 
Pan Przewodniczący pogratulował Panu Wójtowi, Pani Skarbnik i Pani Sekretarz tego co zrobili 2017 
i w latach poprzednich. Podziękował wszystkim radym. Podziękował wszystkim mieszkańcom. 
Wójt Gminy Bojszowy: Po raz 20 dziękuję za głosowanie, za udzieleniem mi absolutorium, to co się 
udało w roku 2017 zrealizować to jest nasza wspólna praca. Nie raz nasze decyzje są kontestowane, 
inaczej odbierane, ale taka jest rola rady gminy czy Wójta. To nasz obowiązek, że mamy podjąć 
decyzje, to jest nasza rola i musimy liczyć się z tym, że te nasze decyzje będą przez wszystkich 
pozytywnie odbierane. Mamy jednak świadomość, że to wszystko co udało nam się w kolejnym 
mijającym roku budżetowym zrealizować robimy dla społeczności dla nas samych, my tu mieszkamy, 
my tu żyjemy, robimy to dla siebie i staramy się to robić jak najlepiej, bo tutaj jesteśmy, dla nas dla 
naszych rodzin, dla naszych dzieci. Tylko wspólnie można to co chcemy zrobić w danym roku 
budżetowym realizować. Dziękuje jeszcze raz za udzielenie absolutorium. Mamy przed sobą nowy rok 
2018, który wspólnie będziemy realizować, aż do wyborów a później mieszkańcy zdecydują kto będzie 
dalej decydował. 
 
Ad. 8-9 Przedstawienie i przyjęcie projektów uchwał. 
 

1. Projekt uchwały nr XXXVIII/247/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r.  
w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 
publicznym przedszkolu prowadzonym przez Gminę Bojszowy  – przedstawiła Pani Sekretarz 
Anna Piekorz 

 
Konieczność podjęcia nowej uchwały wynika z nowej ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. Do 
kompetencji rady należy ustanowienie wysokości opłat za korzystanie z wychowanie przedszkolnego. 
Wysokość pobieranej opłaty za każda godzinę nie może przekraczać 1zł, zgodnie z projektem 
uchwały proponujemy właśnie taką stawkę dla przedszkola w Bojszowach, jako że jest to akt prawa 
miejscowego uchwała została skonsultowana społecznie, żadna uwaga nie wpłynęła do treści projektu 
uchwały. Projekt uchwały był także pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Zdrowia, Pomocy 
Społecznej Oświaty i Kultury. 
 



Zapytania radnych: 
Radny Krzysztof Ścierski: jest to bardzo dobry przelicznik, to się dobrze liczy nie potrzeba kalkulatora, 
ale to wpływa na nasz budżet, szkoda że tak nisko 
Pani Sekretarz: Jest to maksymalna możliwa stawka 
 

2. Projekt uchwały nr XXXVIII/248/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r.  
w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze zatrudnionym w przedszkolu i szkołach prowadzonych 
przez Gminę Bojszowy oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dla pedagogów szkolnych, psychologów, logopedów, doradców zawodowych  – przedstawiła 
Pani Sekretarz Anna Piekorz 

 
Poprzednio obowiązująca uchwała posiada takie same wartości obniżek dla tych osób jak obecna, z 
tym że zakończenie działalności przez Gminne Gimnazjum wymusza zlikwidowanie tych dwóch 
stanowisk w nowych stawkach. Od nowego roku szkolnego nie będzie także powołanego stanowiska 
kierownika świetlicy, któremu przysługiwała obniżka godzin, a trzecia zmiana to jest doprecyzowanie – 
zmiana pensum dla logopedów, psychologów, doradców zawodowych z 25 godzin do 22. 
Zaopiniowany został projekt uchwały przez związki zawodowe jest to opinia pozytywna, w ramach 
konsultacji społecznych nie wpłynęły żadne uwagi do projektu uchwały i projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Zdrowia, Pomocy Społecznej Oświaty i Kultury. 
 
Zapytania Radnych: 
Radny Paweł Kumor: Chciałem zapytać skąd ta obniżka tego czasu pracy dla logopedów, 
psychologów itd. Z czego ona wynika 
Pani Sekretarz: Ona wynika z przyjęcia uchwały o finansowaniu zadań oświatowych. Ustawowo 
obniżamy ten czas. 
Radny Andrzej Rokowski: Jeśli chodzi o stanowiska Gminne Przedszkole w Bojszowach, Szkoła na 
Świerczyńcu są utrzymane w tych samych limitach? 
Pani Sekretarz: tak wszystkie limity godzin są utrzymane na tym samym poziomie jak w poprzedniej 
uchwale z tym, że zniknęły dwa stanowiska w gimnazjum i jedno kierownika świetlicy. 
 

3. Projekt uchwały nr XXXVIII/249/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r.  
w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/238/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 6 czerwca 
2018r. w sprawie zmian w budżecie gminy Bojszowy na rok 2018   – przedstawił Wójt Henryk 
Utrata 

 
Projekt dotyczy zmian w uchwale zmieniający budżet na rok 2018 z 6 czerwca 2018. Wracamy do 
uchwały, która była podjęta na poprzedniej sesji, wczoraj na komisji budżetu i rozwoju uzasadniałem 
dlaczego ta uchwała wraca, ta zmiana została pozytywnie zaopiniowana. Jest to sytuacja gdzie 
proceduralnie po uwagach i analizach zmieniamy treść uchwał budżetowych, gdzie wprowadzamy 
zapisy dotyczące wolnych środków w taki sposób jak widzi to RIO. My w naszej uchwale z 6 czerwca 
wprowadzaliśmy jako wolne środki, wskazaliśmy zgodnie z przepisami, że będą to środki na spłaty 
kredytów i wykup obligacji, ale ten zapis miał miejsce tylko w WPFie, nie było takiego dokładnego 
zapisu w samej uchwale o zmianie budżetu i tu RIO poprosiło, aby te treści wprowadzić do tej 
uchwały. Dzisiaj wprowadzając te dwa nowe zapisy: zmieniając w §1 brzmienie pkt. 4 oraz skreśla się 
dotychczasowy §1 pkt. 5, który otrzymuje nowe brzmienie umożliwi przeniesienie dyspozycji z WPFu   
do uchwały zmieniającej budżet. 
 
Uwagi Radnych: 
Radny Stanisław Biela: Bardzo proszę o zmianę literówki która się wkradła w §1 nie budżetu tylko 
budżecie 
 

4. Projekt uchwały nr XXXVIII/250/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r.  
w sprawie zmian w budżecie gminy Bojszowy na rok 2018  – przedstawił Wójt Henryk Utrata 

 
Dokonujemy zmian w budżecie i dokonujemy zmian w dochodach, czyli podwyższamy dochody co nie 
miało miejsca na poprzedniej sesji, tutaj zdecydowaliśmy się podwyższyć dochody. Projekt uchwały 
został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Rozwoju. 
Zwiększamy dochody o 127 452 zł i po zwiększeniu tych dochodów nasz budżet po stronie 
dochodowej zamyka się kwota na dzień dzisiejszy 38 249 403,78 zł prawie o 2mln wyższy od tego co 
wykonaliśmy w zeszłym roku. To są zwiększenia realne, oparte o faktyczne kwoty, które do budżetu 
powinny wpłynąć. Mamy dwie pozycje: 



1. administracja publiczna – na dofinansowanie zadań własnych wprowadzamy do budżetu 
7 408 zł po stronie dochodowej - jest to kwota w formie dotacji, którą otrzymamy z metropolii. 
Jest to działanie metropolii które ma za zadanie sfinansować koszt jakie poniósł subregion na 
opracowanie projektu układów komunikacyjnej dla całej metropolii. 

2. dochody od osób prawnych od osób fizycznych 120 044zł – odzyskanie części vatu 
odzyskanego, który gmina odprowadza do urzędu skarbowego i to jest VAT rozliczony za lata 
2014-2015. Współpracujemy z jedną ze skuteczniejszych na rynku firm, która odzyskuje dla 
samorządów VAT. Mamy podpisane porozumienie, firma ta działa na zasadzie rozliczania 
kolejnych lat w gminie i szuka możliwości odzyskania części VATu wg indywidualnych 
interpretacji, załatwia wszystkie formalności. Wynagradzenie jest później w zależności od 
efektu jaki osiąga. Wynagrodzenie sięga 30% kwoty odzyskanej. Pani skarbnik negocjuje 
teraz kolejna umowę. Nie ma możliwości zrobienia tego siłami własnymi jednostki, chcemy 
nadal współpracować ze wspomniana firmą. 

Wydatki planowane:  
1. gospodarka mieszkaniowa – zakupy inwestycyjne 110 000 zł kwota niezbędna do rozpoczęcia 

działań związanych z zakupem działki przylegającej do Gminnego Przedszkola i Żłobka. 
2. administracja publiczna – zwiększenie o 17 452 zł – działalność statutowa – składka 

z metropolii, którą otrzymamy i przekażemy dla subregionu, a pozostałe środki to 
wynagrodzenie firmy odzyskującej VAT.  

3. oświata i wychowanie - zwiększamy o 30 000 zł stronę wydatkową, ale tu mamy zasadę 
przesunięć. 

 
Pytania radnych: brak pytań 
 

5. Projekt uchwały nr XXXVIII/251/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r.  
w sprawie przekazania przez gminę Bojszowy zadań z zakresu organizacji publicznego 
transportu zbiorowego w gminnych przewozach pasażerskich – przedstawił Wójt Henryk 
Utrata 

 
Jest to uchwała intencyjna, która pozwoli mi w sytuacji kiedy zostanie sfinalizowana uchwała 
metropolii dotycząca przejęcia od roku 2019 fizycznej obsługi komunikacji w ramach metropolii 
podpisania stosownych porozumień. Dzisiaj komunikację w gminie Bojszowy realizujemy poprzez 
tyskie porozumienie, gdzie tyski PKM wykonuje dla nas komunikacje za określoną dotacją, którą 
przekazujemy miastu Tychy. Metropolia od 1 stycznia 2019 roku ma być organizatorem i dysponentem 
środków i przewozów, które wykonuje PKM Tyski, KZK GOP i Tarnogórski Zakład Transportu - te trzy 
podmioty maja być przejęte przez metropolie i metropolitalny zakład transportu ma realizować całą 
komunikację. Zakładaliśmy, że to się stanie do 30 czerwca, nie udało się jednak tego przeprowadzić, 
są problemy z ustaleniami kosztów i zdefiniowaniem prawdziwych kosztów KZK GOP. Uchwały zostały 
przygotowane na ostatnim zgromadzeniu, termin został przesunięty do połowy września, aby 
wszystkie sprawy finansowe wyjaśnić i gdy dojdziemy do konsensusu to mając tą uchwałę będę mógł 
w ramach metropolii zlecić ten sam zakres komunikacji, który w tej chwili jest – przenieść na 
metropolię. 
 
Uwagi radnych: 
Radny Stanisław Biela: Mówił Pan, że plany są aby Metropolia rozpoczęła od 1 stycznia 2019r. Czy 
nie jest zasadne, aby napisać że uchwała obowiązuje od 1 stycznia 2019r.   
Wójt: Porozumienie napewno trzeba będzie podpisywać dużo wcześniej jeśli dojdzie do konsensusu. 
Gdyby uchwała była od 1 stycznia blokowałoby nas to w podpisaniu porozumienia. Nie widzę potrzeby 
abyśmy się niepotrzebnie ograniczali. 
Radny Andrzej Rokowski: Czy wzrosną koszty transportu? Czy mogą być obciążenia większe? 
Wójt: Jeżeli chodzi o koszty, dla Gminy Bojszowy te koszty wzrosną o około 2% w stosunku do roku 
2018. Wiąże się to m.in. z kosztami paliwa. Jest to składka zmienna. Były gminy gdzie ten wzrost 
sięgał 5%-30%. Są to głównie gminy, które korzystają z KZK GOP, gdyż ma on wysokie koszty. 
Podjęliśmy na zgromadzeniu teraz uchwałę o kosztach komunikacji na rok 2019 i uchwaliliśmy, że 
koszty na rok 2019 są na poziomie roku 2018. 
Radny Antoni Wilczek: A co będzie jeśli chodzi o dojazd do Pszczyny? Pszczyna nie należy do 
metropolii. 
Wójt: W uchwale mamy wymienione gminy, które nie należą do metropolii a będą obsługiwane przez 
metropolię i jest to dokładnie przeniesienie porozumienia tyskiego do tej uchwały metropolitalnej – jest 
gmina Pszczyna, Miedźna, Oświęcim. Te gminy przechodzą automatycznie. Zostanie jak do tej pory. 
 
 



6. Projekt uchwały nr XXXVIII/252/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r.  
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Bojszowy   

 
Do Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy wpłynął projekt uchwały skierowany przez Wójta 
w sprawie jego wynagrodzenia na podstawie przepisów prawnych, które obowiązują Rada Gminy ma 
uchwalić wynagrodzenie wójta składające się z wynagrodzenia zasadniczego w kwocie 4700 zł 
dodatku funkcyjnego w kwocie 1900 zł i dodatku specjalnego – 40%. Jednocześnie traci moc uchwała 
z 2014. Szanowni Państwo od 2002 roku, od kiedy pełnię zaszczytną funkcje Przewodniczącego Rady 
Gminy Bojszowy zawsze miałem obowiązek i zaszczyt przedstawiać wysokiej radzie tą uchwałę 
o wynagrodzeniu wójta, na dzień dzisiejszy mam tylko obowiązek nie mam zaszczytu dlatego, że jest 
to obniżenie uposażenia dla Wójta. W dniu dzisiejszym jest to dla mnie kuriozum kiedy otrzymuje 
absolutorium z wykonania budżetu za 2017 roku przy prawie jednogłośnym poparciu Państwa, bo 
jeden głos wstrzymujący to nie jest glos naprzeciw. Zawsze przedstawiałem tą prace wójta i do 
Państwa apelowałem, aby szanować to co Wójt wykonuje jako osoba, która nie ma zastępcy, nie ma 
służbowego kierowcy i wierzcie mi Państwo przy absolutorium Ci ludzie mówili, co wy zrobicie, że Wy 
zmieniacie wynagrodzenie. Będzie miał więcej czy mniej. Ja odpowiadałem będzie miał mnie o te 20% 
zgodnie z rozporządzeniem które weszło. De facto jest to obniżenie o prawie 40% tak patrząc na te 
wszystkie realia, które są bo od 2008 roku Wójt gminy nie ma zmiany w uposażeniu a inflacja poszła. 
Matematyka nie kłamie. Kompetencją rady jest ustalenie wynagrodzenia wójta i w pewnym momencie 
jak tak obserwuje bo ta samorządność chyba ma się zakończyć na pewnym etapie i to jest takie 
szarpanie do samorządności i wyciąganie pewnych rzeczy, które nie powinny się odbywać. Ale 
szanować prawo trzeba i w dniu dzisiejszym mamy podjąć tę uchwałę o wynagrodzeniu Wójta. Jako 
Radny Gminy Bojszowy, ja Państwu mówię, że będę głosował przeciwko przyjęciu tej uchwały. 
A Państwa sumienie jest takie jakie jest i jak zagłosujecie to też będzie Państwa decyzja..   
 
Zapytania Radnych: 
Radny Janusz Gwóźdź: Dziwi mnie Pana stanowisko Panie Marku, że Pan będzie głosował przeciwko 
istniejącemu prawu i sugeruje Pan, że należy się wzburzyć przeciwko temu co ustalił nasz rząd. To nie 
jest obniżenie, to jest obniżenie maksymalnej kwoty. Widełki się zmieniły i trzeba się do tego 
dostosować, a nie próbować oddolnego sprzeciwu względem istniejącego prawa. My Radni będziemy 
na takim niskim szczeblu przeciwko prawu które zostało podjęte przez Radę Ministrów. Jeszcze raz 
mówię, nie obniżamy wynagrodzenia, Wójt ma maksymalną stawkę którą może otrzymać wójt, 
burmistrz i prezydent, widełki się zmieniły i maksymalna stawka też. Dostosowujemy się do 
istniejącego prawa, podobnie jak z innymi uchwałami.  
Przewodniczący Rady: Ja nie sugeruje tylko mówię jak będę głosować, proszę to należycie 
zinterpretować. Obniżenie jest bo z 5900 na 4700 to jest obniżenie. Jest to wejście w kompetencje 
rady gminy. 
Radny Stanisław Biela: Ja chciałem zadać pytanie do Pana radnego Gwoździa, mówi Pan 
o głosowaniu przeciwko prawu. Dlaczego to prawo nie jest spisane. 
Radca Prawny Mirosław Nosalik: Wszystko jest. Art. 8 Ustawy o pracownikach samorządowych. 
Artykuł ten mówi wyraźnie, że do wyłącznej kompetencji rady należy ustalenie wynagrodzenia wójta 
i jest to delegacja ustawowa. Co do treści rozporządzenia, jest to akt o charakterze podwykonawczym, 
to nie jest ustawa, to jest po prostu akt który jest na równi z uchwałą Państwa rady i tylko tyle i to jest 
kwestia wykonania delegacji ustawowej. 
Radny Janusz Gwóźdź: Według Pana Mecenasa rozporządzenie nie ma mocy sprawczej? 
Radca Prawny Mirosław Nosalik: Jeśli wszedł bym w dyskusje z Panem to byłby problem, ja stoję na 
stanowisku takim, że o uprawnie jednostki w tym kraju decyduje ustawa a nie rozporządzenie, jako akt 
wykonawczy, a w związku z tym jeśli ustawodawca w tym zakresie nie zmienił sytuacji prawnej 
organów gminy Wójta, prezydenta czy burmistrza to uważam że dalej jesteśmy związani ustawą i na 
bazie ustawy podejmujemy rozstrzygnięcie. A co do kwestii widełek o których Pan wspominaj jest to 
temat całkiem innej natury i wiemy doskonale ze Pan Jarosław Kaczyński wyraźnie oświadczył o 20% 
obniżki i jest to jasne i czytelne. Państwo się będziecie do tego stosowali w takim zakresie, w jakim 
uważacie co jest ważne, dla mnie ważna jest ustawa i ważna jest decyzja rady. To jest Wasza 
samodzielna decyzja i o tym powiedział również Pan Przewodnicy. 
Radny Janusz Gwóźdź: Czyli jeśli np. w rozporządzeniu będzie zmieniona stawka za wozokilometr 
pan jej nie uzna za obowiązującą? 
Radca Prawny Mirosław Nosalik: Dyskutujemy na temat aktu o charakterze podstawowym, 
w rozporządzeniach są stawki ale rozporządzenie nie kształtuje praw i obowiązków jednostki. 
Radny Paweł Kumor: podejmując uchwałę sprzeciwiamy się temu, co rozporządzenie nakazuje. 
Radca Prawny Mirosław Nosalik: Ja pozwolę sobie udzielić odpowiedzi, gdyż to się wypowiedział 
prawnik Jeszcze raz zwracam uwagę na delegacje ustawową, zarówno rozporządzenie jest aktem 
wykonawczym a nie stanowiącym mecenasie, a druga sprawa – skarga indywidualna – dla mnie 
w przedmiocie skargi indywidualnej mieszkańca na rozstrzygnięcie nadzorcze czy na podjętą uchwałę 



musi być wykazany interes indywidualny więc jeśli wchodzę w kompetencje organu stanowiącego 
jakim jest rada, to wówczas mogę wnieść skargę na taką uchwałę. Dla mnie oba dokumenty zarówno 
uchwała rady jak i rozporządzenie są wydane na podstawi ustawy, z reszta tej samej tylko dwóch 
różnych artykułów. 
 
Przyjęcie uchwał – w głosowaniu wzięło udział 15 radnych 
 

1. Uchwała nr XXXVIII/247/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie 
określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w Publicznym 
Przedszkolu prowadzonym przez Gminę Bojszowy       

15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głos – wstrzymujących się 

2. Uchwała nr XXXVIII/248/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie 

określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono 

stanowiska kierownicze zatrudnionym w przedszkolu i szkołach prowadzonych przez Gminę 

Bojszowy oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

pedagogów szkolnych, psychologów, logopedów, doradców zawodowych.               

15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głos – wstrzymujących się 

3. Uchwała nr XXXVIII/249/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie 
zmiany uchwały nr XXVII/238/2018 z dnia 6 czerwca 2018 r. w sprawie zmian w budżecie 
gminy Bojszowy na rok 2018               

15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głos – wstrzymujących się 

4. Uchwała nr XXXVIII/250/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy Bojszowy na rok 2018 

15 głosów – za 
0 głosów – przeciw 
0 głos – wstrzymujących się 

5. Uchwała nr XXXVIII/251/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie 
przekazania przez Gminę Bojszowy zadań z zakresu organizacji publicznego transportu 
zbiorowego gminnych przewozach pasażerskich 

14 głosów – za (radny Janusz Gwóźdź) 
0 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujących się  

6. Uchwała nr XXXVIII/252/2018 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 czerwca 2018r. w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Bojszowy 

2 głosów – za (radny Janusz Gwóźdź) 
12 głosów – przeciw 
1 głos – wstrzymujących się 
 

Stwierdzam, że rada nie podjęła uchwały o wynagrodzeniu Wójta Gminy Bojszowy 
 

10. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Marek Kumor bardzo serdecznie podziękował pracownikom urzędu za absolutorium 
dla Wójta, ale też chciałem podziękować byłej Pani Skarbnik i byłej Pani Sekretarz, które też w tym 
okresie pracowały i należą się im wielkie podziękowania. Bardzo dziękuje Pani Klaudii, Panu 
mecenasowi. Wpłynęło do Rady Gminy pismo Gminnego Przedsiębiorstwa Komunalnego w sprawie 
projektu regulaminu odprowadzania ścieków na terenie gminy prosimy o jego uchwalenie – 
przekazuje do Komisji Gospodarki Komunalnej. Życzę wszystkim Państwu miłych wakacji. 
 



Mecenas Mirosław Nosalik: W woli informacji, w sprawie skargi, która wpłynęła na uchwałę rady 
o rewitalizacji chciałem poinformować, że do chwili obecnej Wojewódzki Sad Administracyjny nie 
zajął stanowiska. 
 
Wójt Gminy Bojszowy: 

− Odniosę się do ostatniej uchwały, nie przypuszczałem, że w tak dyskomfortowej sytuacji się 
znajdę i będziemy dyskutować o zmianie, czy obniżeniu wynagrodzenia. Chciałem zwrócić 
uwagę, że ja złożyłem projekt tej uchwały do Przewodniczącego z prośba o przegłosowanie 
przez radę, rada jest w komfortowej sytuacji, gdyż z mocy ustawy korzysta ze swoich 
uprawnień, natomiast ja wiem jak wygląda to na co dzień i sytuacja jest dla mnie na tyle trudna, 
że ja muszę się stosować do pewnych zasad prawa i nie jest to tylko mój dylemat, ale 
wszystkich burmistrzów, prezydentów, wójtów. Z tego co wiem kilka rad podobnie głosowało jak 
Państwo i tych uchwał nie przyjęli, natomiast ja osobiście pewne zasady według swojego 
uznania prawa będę przestrzegał. 

− Trwają mocno zaawansowane prace na ul. Słonecznej, ul. Skośnej 

− Przyjęto ofertę na oświetlenie ul. Lisiej 

− Został rozstrzygnięty przetarg na oświetlenie ul. Złoty Łan 

− Wszystkie projekty złożone do metropolii są realizowane 

− Na dniach rozstrzygnięty będzie przetarg dotyczący termomodernizacji strażnicy w Bojszowach 

− Pozostaje nam tylko jeden przetarg dotyczący placu zabaw 

− Działa już system pomiaru jakości powietrza w Gminie Bojszowy 
 

Ad. 10 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Radny Stanisław Biela: Po komisji Gospodarki Komunalnej otrzymaliśmy ankiety dotyczące 
gazyfikacji, następnie zostały one wstrzymane ze względu na ustawę o RODO. Czy te ankiety można 
już uruchomić czy mamy czekać? 
 
Wójt: Niebezpiecznym jest że macie Państwo bezpośredni kontakt z danymi mieszkańców, nie 
organizatorem, nie jest gmina i nie jesteśmy administratorami tych danych. Te ankiety mogą być tylko 
adresowane dla tych którzy nie wypełnili ankiety, noszenie ich do wszystkich spowoduje zamęt. 
Jeszcze raz zwrócimy się z apelem, ale czekamy na właściwy wzór ankiety, zgodny z RODO.  Ankiety 
złożone na starym druku nie będą przyjmowane. Zorganizujemy akcje dodatkowa i będziemy się 
zwracać do tych mieszkańców, którzy jeszcze nie wypełnili tych ankiet. Podamy miejsca gdzie można 
ją pobrać i będzie to organizowane przez gminę. 
 
Radny  Krzysztof Komandera: Proszę o solidne przygotowanie trasy Świerczynieckiego Biegu 
Ulicznego, mam tu na myśli łatanie dziur i koszenie poboczy jak również przygotowanie terenów 
zielonych przy OSP Świerczyniec przed festynem strażackim FojerFest. Proszę o informacje na jakim 
etapie jest wykonanie projektu ul. Krętej i ul. Kasztanowej w Świerczyńcu. 
 
Radny Janusz Gwóźdź: Znalazły się środki w budżecie na adaptacje pomieszczeń dla przedszkola 
w Szkole Podstawowej w Bojszowach, czy znajdą się też środki na adaptację pomieszczeń w Szkole 
Podstawowej na Świerczyńcu z przeznaczeniem na pokój nauczycielski, chodzi o wyburzenie ścianek 
i adaptację tego pomieszczenia. Znalazł się Pan w niekomfortowej sytuacji przy uchwalaniu uchwały 
252, jak Pan się zamierza stosować do tej uchwały i obowiązków przepisów, czy będzie pan pobierał 
niższe wynagrodzenie, czy będzie Pan te 20% odkładał,  bo Pan mówi nam, że jest Pan w trudnej  
sytuacji po odrzuceniu tej uchwały i będzie Pan postępował zgodnie z prawem, jakim prawem? 
Naszym czy państwowym? 
 
Ad. 11 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

− Wszystkie imprezy, które gmina organizuje lub współuczestniczy staramy się tak zorganizować 
żeby nie można było mieć do tego uwag, więc od strony proceduralnej, prawnej to wszystko jest 
załatwione, działamy na Świerczyńcu bo nie ma zbiegu imprez odpust – fojerfest. Nie będzie 
dziur, będzie to monitorowane. 

− Szkoła na Świerczyńcu, to dziś druga rozmowa na ten temat, bardzo proszę, aby w tym temacie 
Pani dyrektor rozmawiała ze mną i z Panią Skarbnik. Mamy pewne zasady finansowania, 
utrzymania szkół i wrzucanie poza budżetem musi być uwzględniane ze mną. Trudno mi teraz 
odpowiedzieć na to pytanie, proszę o kontakt ze mną Pani dyrektor. Merytorycznie to 
rozstrzygniemy. 



− Kręta w najbliższym czasie jest pierwsze spotkanie robocze z Panią projektant – należy się 
zapytać Pana Borucińskiego. Pani projektant chce przedstawić pewne wyniki prac i dokonać 
uzgodnień. Dynamizuje się ta praca projektowa 

− Jeśli chodzi o wynagrodzenie. Mam dylemat w tej chwili, kto czynności prawa pracy ma wykonać 
w stosunku do mnie, tak aby wynagrodzenie było zgodne z rozporządzeniem. Nie jest to tylko 
mój problem. Ja szukam rozwiązania prawnego. 

 
Ad 8. Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy” zakończył obrady sesji. 
 
Protokołowała: 
Karolina Gwiszcz 
Klaudia Dutka 

 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 
 


